

IIER NEWS



Monthly Inflation Rates

Consumer price index for April 2011 in Iraq amounted to (131.0%) increasing at a rate of (0.8%) as compared with the previous month due to the relative increase in prices of the divisions of (Food and Non-Alcoholic Beverages, Alcoholic Beverages and Tobacco, Clothes and Footwear, Housing, House Supplies, appliances and maintenance, Health, Education, Restaurants and Miscellaneous Services and goods) at the monthly rates of... To read April's report please [click here](#)

Did you know that the deterioration in public services is the major concern in the south of Iraq while corruption dominates in Kurdistan, according to a recent study by NDI

Customer Satisfaction (Healthcare)

The Iraqi Institute for Economic Reform organised two workshops to discuss the results of the survey for health care services in Baghdad, it was chaired by Dr. Ali Khudhair Anburi.

The first workshop took place on Wednesday 18th May 2011, to present and discuss the results of the survey to hospitals. In attendance were more than 20 representatives from managements and Public health departments in the Ministry of Health and health specialist from Alkarkh, Alrassafa and Madinat al Teb health departments in addition to managing directors of various hospitals that took part in the survey attended the workshop.

The second workshop took...for more details please [click here](#)

Best Three Economists

The Iraqi Institute for Economic Reform is glad to announce the final results of Best Three Economists in Iraq. According to your nominations, the results show that Dr. Mudh-hir M. Salih earned 18% of the total votes, to be in the first place after who comes Dr. Sinan Al Shibibi and Dr. Mehdi Al Hafudh with 10%, 8% respectively, thus among other experts like Dr. Ahmed Al Brehi and Ali Baban. The institute will later announce on when to award the winners.

The quality of healthcare services

The Iraqi Institute for Economic Reform organised a seminar entitled "The current status of the health institutions: overview of patients' feedback in Baghdad" in order to contribute to the planning of raising the standards of health services in Iraq. The study relies on the questionnaire that was completed by patients which was carried out in a number of health centres and hospitals between the month of January and May 2011. The team was led by Dr. Ali Anburi supported by the Ministry of health...for more details please [click here](#)

Did you know that Management and Leadership skills are the most needed skills to develop work environment in Iraq!

Inside this issue

- [Monthly Inflation Rates](#)
- [Customer Satisfaction \(Healthcare\)](#)
- [Best Three Economists](#)
- [The quality of healthcare services](#)
- [Needs Assessment](#)
- [The Reality of Education and Funding Challenges in Iraq](#)

Iraq Indexes

[Currency Value and exchange rates](#) Updated

[Consumer Price Index](#)

[Oil Export Volume and Price](#) Updated

[Iraqi civilian deaths - 2003-2011 \(Iraq Body Count\)](#) Updated

[Iraq Daily Stock Exchange reports](#) Updated

Special points of interest

[Join our Mailing List](#)

[Leave a comment](#)

[Coming Events](#)

Needs Assessment

After the 2003 Iraq war, ministries, Government Departments and the private sector in Iraq witnessed dramatic deterioration in performance. Despite the noticeable improvement in security after 2008 and funding provided in the budget; the lack in public services and its poor performance led to further unrest in the country which culminated into wide demonstrations in the provinces from citizens demanding reinstatement of basic services. In order to investigate this phenomenon, in the past two year the Iraqi Institute for Economic Reform (IIER) has been conducting a survey, gathering information about...for more details please [click here](#)

The Reality of Education and Funding Challenges in Iraq

A discussion panel was held in the Iraqi Institute for Economic Reform's center on 'The current status of education and the funding challenges in Iraq' on Saturday 4th June 2011 at 10am. The aim of the panel was to examine and discuss the recommendations and results of the seminar that the IIER held on Saturday 30th April 2011. The two most important themes discussed were... for more details please [click here](#)



اخر اخبار المعهد

معدلات التضخم الشهرية

بلغ الرقم القياسي العام لاسعار المستهلك لشهر نيسان\2011 في العراق (131.0%) مسجلاً ارتفاعاً بلغت نسبته (0.8%) عن الشهر الماضي ويرجع ذلك الى ارتفاع اسعار معظم الاقسام السلعية التالية (الاغذية والمشروبات غير الكحولية، المشروبات الكحولية والتبغ، الملابس والاحذية، السكن، التجهيزات والمعدات المنزلية والصيانة، الصحة، التعليم، المطاعم، السلع والخدمات المتنوعة) حيث بلغت نسب التغير الشهرية لها...لقراءة تقرير شهر نيسان الرجاء [اضغط هنا](#)

هل تعلم، ان الخدمات تهيمن على الاهتمامات في الجنوب، والفساد في كردستان، حسب دراسة حديثة قامت بها منظمة الNDI.

رضا العملاء (الرعاية الصحية)

عقد في مقر المعهد العراقي للإصلاح الاقتصادي ورشتي عمل لمناقشة نتائج استبيان رضا المستفيد عن خدمات الرعاية الصحية في بغداد بإشراف الدكتور علي خضير العنبري. أقيمت الورشة الأولى يوم الأربعاء الموافق 2011/5/18 لعرض نتائج الاستبيان للمستشفيات بحضور أكثر من (20) مشارك يمثلون دائرتي الأمور الفنية والصحة العامة في وزارة الصحة وقسم الأمور الفنية في دوائر صحة الكرخ والرصافة ومدينة الطب بالإضافة الى عدد من مدراء المستشفيات المشاركة في الاستبيان. بينما عقدت...للمزيد [اضغط هنا](#)

أفضل ثلاثة من خبراء الاقتصاد

يسر المعهد العراقي للإصلاح الاقتصادي ان يعلن عن نتائج ترشيحاتكم لأحسن ثلاث شخصيات اقتصادية في العراق، حيث جاء بالمركز الاول الدكتور مظهر محمد صالح بنسبة اصوات 18%، في حين احتل المرتبة الثانية الدكتور سنان الشببي بنسبة 10% يليه 8% للدكتور مهدي الحافظ من بين عدد من الخبراء والذين لايقولون اهمية عنهم مثل الدكتور احمد البريهي والسيد علي بابان. وسيعلن المعهد في وقت لاحق عن موعد استلامهم للجوائز التقديرية.

واقع المؤسسات الصحية

بغية المساهمة في التخطيط لرفع واقع الخدمات الصحية، اقام المعهد العراقي للإصلاح الاقتصادي ندوة تحمل عنوان واقع المؤسسات الصحية: تحليل وجهات نظر المستفيدين في مدينة بغداد. وهي دراسة مبنية على استطلاع وجهات نظر المستفيدين من الخدمات تم العمل بها خلال الفترة الممتدة من كانون الثاني الى ايار 2011 والتي شملت عدد من المراكز الصحية والمستشفيات، وقد قاد فريق العمل د. علي العنبري وبدعم من وزارة الصحة...للمزيد [اضغط هنا](#)

هل تعلم ان المهارات الادارية والقيادية هي اكثر المهارات اهمية لتحسين بيئة العمل في العراق!



تجدون في هذا العدد

[معدلات التضخم الشهرية](#)

[رضا العملاء \(الرعاية الصحية\)](#)

[أفضل ثلاثة من خبراء الاقتصاد](#)

[واقع المؤسسات الصحية](#)

[تقييم الاحتياجات](#)

[واقع التربية والتعليم وتحديات التمويل في العراق](#)

[ارقام العراق القياسية](#)

[معدل سعر صرف الدينار العراقي مقابل الدولار الأمريكي](#) **محدث**

[الاسعار القياسية للمستهلك](#)

[كميات الصادرات واسعار النفط العراقي](#) **محدث**

[ارقام الوفيات في العراق](#) **محدث**

[سوق العراق للاوراق المالية](#)

مواضيع تهتمك

تقييم الاحتياجات

لقد شاهد العراق بعد الحرب تدهوراً دراماتيكياً في الوزارات والدوائر الحكومية وفي القطاع الخاص. فرغم التحسن البارز في الأمن بعد عام ٢٠٠٨ و تحسن التمويل في الميزانية، إلا أنّ الضعف الكبير بالخدمات العامة واداءها أدت إلى اضطرابات كثيرة في الدولة، والتي بلغت ذروتها في مظاهرات واسعة في معظم المحافظات من قبل المواطنين طالبوا من خلالها بتحسين الخدمات الأساسية. في العامين الماضيين، من أجل التحقيق في هذه الظاهرة، أجرى المعهد العراقي للإصلاح الاقتصادي (IIER) دراسة استقصائية وقام بجمع المعلومات حول...[المزيد اضغط هنا](#)

واقع التربية والتعليم وتحديات التمويل في العراق

تم عقد جلسة نقاشية في مركز المعهد العراقي للإصلاح العراقي حول (واقع التربية والتعليم وتحديات التمويل في العراق) في الساعة العاشرة من صباح يوم السبت الموافق 2011\6\4 ، وكان الهدف منها طرح ومناقشة التوصيات والاستنتاجات التي ظهرت بها الندوة التي اقامها المعهد العراقي سابقا حول نفس الموضوع في 30 4\ 2011 ونوقش عدد من المحاور...[المزيد اضغط هنا](#)